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Stockholm är i hög grad beroende av leveranser av mat utifrån. Det finns flera skäl att öka 
lokal matproduktion: Bättre beredskap för kriser, lägre transportkostnader, färskare mat; 
men även aspekter som nya jobb på en bredare arbetsmarknad och den rent sociala 
effekten av att kunna köpa lokal mat spelar roll.  

  

En viktig färskvara är frukt och grönsaker. Vår stadsdel erbjuder redan både kolonilotter 
och pallkragsodling, och det är mycket eftersökt. Denna typ odling är dock begränsad och 
kan räcka till familj och närmsta krets. Skörden kan inte heller fylla krav på kvalitetskontroll 
eller leveranssäkerhet tillräckligt för t.ex en förskolas behov. Dessutom konkurrerar sådan 
odling om mark som också kan användas för rekreation och idrott. Det är trångt i en 
storstad.  

  

Det finns dock gott om yta ovanpå staden, på taken. Förutom ett centralt läge erbjuder tak 
ofta skuggfri yta och skydd mot stöld och vandalisering och mot skadedjur. Vatten och el 
finns nära till. En möjlighet specifik för förorter kan vara att sätta växthus på regntaken 
ovanpå tunnelbanestationer. Med ett växthus kan odlingssäsongen förlängas, och ge 
större, säkrare och bättre kontrollerad skörd. Odlingen kan skötas av ett familjeföretag 
eller av en förening, och erbjuda planerade leveranser till skolor, vårdinrättningar, 
restauranger och privatpersoner.  

  

Stadsdelen skulle tillsammans med en eller flera fastighetsägare och lokala 
odlarföreningar kunna utreda möjligheten att bygga ett pilotprojekt, i syfte att hyra ut detta 
till en lämplig organisation under en treårsperiod för att utvärdera idén. Frågan blir då: Har 
stadsdelen befogenhet att initiera och leda ett sådant projekt, dvs är detta en möjlig del av 
en stadsdelsbudget för 2023? 


